
Protokół Nr 4/19 

posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego, które odbyło w dniu 22 marca 2019,  

w godz. 12.00 – 13.00, w sali nr 202, w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach, al. IX Wieków Kielc 3. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie 

z załączonymi listami obecności (zał. nr 2, 3). 

Obrady prowadził Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego, Maciej Gawin. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z realizacji zadań rzeczowo-finansowych Świętokrzyskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Kielcach za 2018 r.  

2. Dyskusja nt. zorganizowania spotkań informacyjnych dla społeczności lokalnych  

z terenu województwa świętokrzyskiego dot. możliwości wykorzystania funduszy 

unijnych.  

3. Sprawy różne. 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1. 

Sprawozdanie z realizacji zadań rzeczowo-finansowych Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Kielcach za 2018 r. przedstawił Damian Urbanowski, Dyrektor 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach.  

 

Poinformował, że budżet Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich wynosił 404 mln zł, 

zaś wykonanie jest na poziomie 87% (352 mln zł). Jeśli chodzi o zadania, które nie zostały  

w pełni wykonane należą do nich projekty finansowane ze środków unijnych. Jednym  

z powodów jest konieczność rozliczenia finansowego w roku bieżącym inwestycji 



wykonanych w 2018 r. Tak było w przypadku drogi 762 (gmina Chęciny) i obwodnicy 

Chmielnika. Niekiedy zdarza się, że opóźnienie występuje z winy wykonawcy, jak dzieje  

się to w przypadku obwodnicy Ćmielowa. Wśród zadań realizowanych z budżetu własnego 

znalazły się m.in: rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 757 na odcinku Staszów-Sielec, budowa 

chodników na terenie gminy Strawczyn, Michałów oraz Nagłowice.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4. 

 

Członek Zarządu Marek Jońca powrócił do tematu zadań, które nie zostały w pełni 

wykonane i poprosił o wyjaśnienia.  

 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich przypomniał, że częściowo 

wynika to ze wspomnianych już wcześniej rozliczeń. Wyjaśnił, że roboty prowadzone były do 

końca grudnia a sprawy obmiarowe cały czas trwają. Dodał, że ostatnia faktura opłacana jest 

po zakończeniu robót. Jeśli chodzi o drogę nr 754, trwają tam jeszcze roboty poprawkowe. 

Przewodniczący Komisji zapytał o termin oddania obwodnicy Pińczowa. 

Damian Urbanowski wyjaśnił, że obwodnica zostanie ukończona i oddana do końca 

bieżącego roku.     

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i oświadczył, że Komisja Samorządu 

Terytorialnego przyjęła informację do wiadomości.  

Ad 2. 

W Dyskusji nt. zorganizowania spotkania informacyjnego dla społeczności lokalnych  

z terenu województwa świętokrzyskiego dot. możliwości wykorzystania funduszy unijnych 

brali udział Dyrektorzy departamentów i jednostek Urzędu Marszałkowskiego 

odpowiedzialnych za wdrażanie środków unijnych: Beata Studniarek p.o. Departamentu 

Kontroli i Certyfikacji RPO, Krzysztof Domagała - Dyrektor Świętokrzyskiego Biura 

Rozwoju Regionalnego, Aleksandra Marcinkowska - Dyrektor Departamentu 

Wdrażania Europejskiego Funduszu Społecznego oraz Tomasz Janusz p.o. Dyrektor 

Departamentu Inwestycji i Rozwoju. Przewodniczący Komisji, Maciej Gawin zwrócił 

uwagę na fakt, że pomimo szerokiej akcji informacyjnej, mieszkańcy województwa 



świętokrzyskiego, w szczególności mieszkańcy gmin, nadal odczuwają deficyt wiedzy na 

temat funduszy i programów unijnych. W związku z tym, wyszedł z inicjatywą 

zorganizowanie spotkania informacyjnego dla społeczności lokalnych z terenu województwa 

świętokrzyskiego. Dodał, że konferencja na pewno zainteresuje burmistrzów, radnych, 

przedstawicieli samorządów czy kół gospodyń wiejskich. 

Głos zabrał Członek Zarządu Marek Jońca, który przypomniał, że w ostatnim czasie 

odbyło się około dziesięciu spotkań informacyjnych dla samorządowców z poszczególnych 

powiatów. Mimo wszystko ocenił, że takie inicjatywy są wciąż potrzebne.    

Mieczysław Sas zaznaczył, że wszelkie informacje na ten temat są dostępne na stronach 

internetowych, ale nie wszyscy potrafią je odszukać.  Radny pozytywnie odniósł się do 

wniosku Przewodniczącego Komisji. Uznał, że zorganizowanie konferencji jest dobrym 

pomysłem, ponieważ jest okazją do przekazania kompleksowych informacji wszystkim 

zainteresowanym. 

Następnie rozmawiano o dotychczasowej pracy departamentów i jednostek Urzędu 

Marszałkowskiego w zakresie poszerzania wiedzy obywateli na temat pozyskiwania środków 

unijnych. 

Beata Studniarek przypomniała, że w ramach departamentu Kontroli i Certyfikacji RPO 

funkcjonuje oddział, w którym wszyscy zainteresowani mogą uzyskać wiedzę o funduszach 

europejskich. Przyszli beneficjenci mogą również odwiedzić punkty informacyjne:  

w Kielcach, w Busku-Zdroju oraz w Sandomierzu. Dodała, że w związku z ogłoszeniem 

konkursu dla przedsiębiorców powstał plan zorganizowania spotkania w każdym powiecie. 

Beata Studniarek zaznaczyła, że komunikaty dotyczące tego typu spotkań są zamieszczane na 

stronach urzędu, ale nie każdy do nich dociera.  

Sławomir Gierada zapytał czy były jakieś wymierne skutki wspomnianych wcześniej 

dziesięciu spotkań. 

Aleksandra Marcinkowska poinformowała, że zgłasza się dużo samorządowców. Od nich 

informacje otrzymują przedsiębiorcy oraz organizacje pozarządowe.  

Tomasz Janusz przypomniał, że na terenie gmin pojawiają się  mobilne punkty informacyjne 

(takich wyjazdów jest około pięćdziesięciu rocznie). Wciąż jednak dostrzega potrzebę  



informowania o tych funduszach, które są jeszcze dostępne. Zwrócił uwagę na pewne 

ograniczenia wynikające z organizacji pojedynczej konferencji,  

i zasygnalizował, że organizacja kilku mniejszych spotkań dedykowanych określonym 

grupom mogłaby okazać się bardziej skuteczna. 

Głos zabrał Krzysztof Domagała, który zwrócił uwagę na fakt, że nie zawsze jest możliwość 

mówienia o naborach z dużym wyprzedzeniem czasu, czego przykładem jest Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. Z drugiej strony zapewnił, że informacje na ten temat 

docierają do wszystkich gmin.  

Aleksandra Marcinkowska przypomniała, że stale organizowane są duże konferencje  

o charakterze informacyjnym oraz mniejsze spotkania przed konkursami. Ważne jest w tej 

chwili, aby wiedzieć do kogo jeszcze należy dotrzeć. Zaproponowała, żeby sprecyzować  

docelową grupę i wystąpić do niej z konkretną ofertą.     

Członek Zarządu Marek Jońca podkreślił, że takie inicjatywy  

są potrzebne i należy tak opracować przekaz informacyjny aby konferencja dała jak najlepszy 

efekty. Zastrzeżenia zgłosił radny Sławomir Gierada, zdaniem którego organizacja takiego 

spotkania będzie generowała niepotrzebne koszty dla województwa. Ocenił, że mniejsze  

i jednocześnie częstsze spotkania mogą przynieść lepsze efekty. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do przegłosowania wniosku o zorganizowanie spotkania 

informacyjnego dla społeczności lokalnych z terenu województwa świętokrzyskiego 

dotyczącego możliwości wykorzystania funduszy unijnych.  

Zapytał kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymał od głosu.      

Wniosek został przyjęty przy 6 głosach ,,za” i 1 głosie ,,przeciw” (zał. nr 5). 

W dalszym toku dyskusji ustalono, że konferencja mogłaby odbyć się w maju, a miejscem 

spotkania będzie miasto Kielce. 

 

  

 



Ad 3.                       

Przewodniczący Komisji zapytał czy radni chcą zabrać głos w punkcie dotyczącym spraw 

różnych. Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Samorządu 

Terytorialnego. 

 

 

 

                                                  Przewodniczący 

                                                                        Komisji Samorządu Terytorialnego 

 

                                                   Maciej Gawin  

Protokół sporządziła:                                 

Maria Ganczarek 

 

 

 


